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Onderwerp

Plannen zonnepark Zoetermeer

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

In een artikel van het Algemeen Dagblad (*) valt te lezen dat de gemeente Zoetermeer plannen heeft

om in een weiland langs de A12 maar liefst 20.000 zonnepanelen neer te leggen, waardoor een

zonnepark ontstaat van 15 voetbalvelden groot.

Het geplande zonnepark is gelegen in de zogenaamde Groenblauwe Slinger, een ecologische en

recreatieve verbinding van Midden-Delfland met het Groene Hart.

Hoewel de provincie bij monde van een woordvoerster laat weten nog niet overtuigd te zijn van de

plannen en in overleg is met de gemeente Zoetermeer, maakt de PVV zich zorgen over de mogelijke

gevolgen van deze plannen.

1. Deelt u de mening, kijkende naar de schaarse ruimte in de Randstad, het belang van groen in

de regio en grote maatschappelijke vraagstukken, zoals woningnood en de grote druk op

boeren, dat met het betreffende weiland heel zorgvuldig moet worden omgesprongen en

daarom een eventueel zonnepark van 15 voetbalvelden groot onwenselijk is? Zo nee, waarom

niet? Graag een gemotiveerd antwoord.

Antwoord

Wij delen de opvatting dat zorgvuldig ruimtegebruik van gronden in Zuid -Holland van groot

belang is. De juiste functies op de juiste plek is daarbij het uitgangspunt. Hierbij moet gekeken

worden naar alle transities die maatschappelijk relevant zijn en welke door u als Provinciale

Staten zijn vastgesteld. De energietransitie is er daar één. 
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2. Deelt u de mening, in het verlengde van vraag 1, dat alleen al het feit dat een 15 voetbalvelden

groot zonnepark maar 4.000 gezinnen van stroom kan voorzien, laat zien dat de

energiezekerheid in onze samenleving ondermijnd wordt met alle sociaal-economische

gevolgen van dien, als we op het pad van alleen hernieuwbare energie doorgaan? Zo nee,

waarom niet? Graag een gemotiveerd antwoord.

Antwoord

Wij delen deze mening niet. De transitie naar een fossielvrije energievoorziening waar wij als

provincie voor aan de lat staan vraagt om een mix aan hernieuwbare bronnen. De ontwikkeling

van zowel zon-, windenergie en groene waterstof zal noodzakelijk zijn om energiezekerheid te

verkrijgen die fossielvrij is. De inzet en voorwaarde daarbij is dat deze duurzame energie op basis

van minimaal 50% lokaal eigendom gerealiseerd wordt. Op deze wijze wordt zowel ingezet op

energiezekerheid als lokale zeggenschap over energieprojecten. 

3. Kunt u aangeven wat de verwachte minimale en maximale kWh-opbrengst van dit zonnepark

zal zijn, gesplitst naar de vier jaargetijden? Graag een gemotiveerd antwoord.

Antwoord

Voor een beantwoording van deze vraag is overeenstemming noodzakelijk over de exacte

invulling van de locatie. Deze moet dan voldoet aan de provinciale eisen zoals die door u als

Provinciale Staten hieraan heeft gesteld. Een zorgvuldige landschappelijk inpassing is daar een

essentieel onderdeel van. Deze inpassing wordt nog ontwikkeld, waarmee nog niet bekend is wat

de opbrengst zou kunnen zijn.  

4. Kunt u aangeven op welke manier rekening is gehouden met lokaal draagvlak en participatie bij

de ontwikkeling van de plannen voor het zonnepark, alsmede wat met kritische geluiden is

gedaan en hoe u het participatieproces beoordeelt? Graag een gemotiveerd antwoord

Antwoord

Als bevoegd gezag is de gemeente Zoetermeer verantwoordelijk voor het participatieproces van

het planvoornemen. Voor de exacte invulling, momenten waarop de omgeving is betrokken

alsook wat met de kritische geluiden is gedaan verwijzen wij u graag naar de gemeente

Zoetermeer. 

Bij ons is bekend dat een eerste participatietraject heeft plaatsgevonden in november/december

2020 en daarna nog op diverse momenten overleg heeft plaatsgevonden met de omgeving. Als

provincie hebben wij bij de gemeente gevraagd de participatie en lokaal eigendom goed vorm te

geven. 

5. Kunt u aangeven hoe restafval van niet-recyclebare onderdelen van zonnepanelen precies

bijdraagt aan een beter milieu voor de volgende generatie waar de energietransitie o.a. voor in

gang zou zijn gezet? Graag een gemotiveerd antwoord.

Antwoord

Bij bijna elk product vindt de grootste milieuimpact plaats tijdens de gebruiksfase, daar is dan ook

de grootste winst te behalen. Door het gebruik van zonnepanelen zit daar ook de grootste

bijdrage aan het milieu. Voor de afdankfase wordt ingezet om daar ook milieuwinst te boeken. 
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Uw Staten heeft daar een bijdrage aan geleverd met de vaststelling van de module

Energietransitie van het Omgevingsbeleid afgelopen 14 december jl. Daarin is opgenomen dat in

de toelichting van een bestemmingsplan dat voorziet in de realisatie van een zonnepark en de

bijbehorende andere bouwwerken aandacht besteed moet worden aan de sloop na afloop van de

periode van opwek. 

Daarnaast is Zuid-Holland met andere provincies is in IPO-verband (InterProvinciaal Overleg) het

gesprek met ketenpartners gestart, om te komen tot circulaire ketens van volledig recyclebare

zonnepanelen inclusief alle onderdelen. Ketenpartners zijn onder meer de maakindustrie voor

zonnepanelen en toebehoren, ontwikkelaars van zonneparken, Stichting Open en de Rijksoverheid.

Een van de eerste resultaten is het “Fair Solar Netwerk”1 waarbinnen diverse oplossingen worden

ontwikkeld. Stichting Zonne-energie Recycling Nederland (ZRN, onderdeel van Stichting Open)

draagt bovendien zorg voor inzameling en recycling van zonnepalen. 

Vanuit het Rijk wordt aandacht besteed aan de recyclebaarheid van de panelen die nu gelegd

worden. Zo wordt vanaf 1 juli 2023 de verplichte verwijderingsbijdrage voor zonnepanelen naar 4

cent/kg verhoogt. Dit leidt ertoe dat ZRN een meer realistisch fonds op kan bouwen om zich voor

te bereiden op de grootschalige recycling van zonnepanelen zodra deze in grotere hoeveelheden

van dak en land af komen. Wij zijn er van overtuigd dat in de energietransitie hier voortdurend

aandacht voor moet zijn.

6. Kunt u aangeven waar de zonnepanelen voor dit zonnepark worden geproduceerd? Graag een

gemotiveerd antwoord.

Antwoord

De provincie is geen partij in de aanschaf van de zonnepanelen. 

7. In het betreffende artikel staat dat in het recente verleden tientallen miljoenen euro’s zijn

geïnvesteerd om ervoor te zorgen dat de Haagse en Rotterdamse regio niet aan elkaar groeien.

Kunt u aangeven, indien van toepassing, hoeveel door de provincie Zuid-Holland is geïnvesteerd

en/of nog wordt geïnvesteerd? Graag een gemotiveerd antwoord met zoveel mogelijk details

Antwoord

Als wordt gedoeld op de investeringen in het kader van recreatie in en om de stad (RodS) staat in het

evaluatierapport “'Realisatie Recreatie om de Stad in Zuid-Holland”2 gedetailleerd beschreven welke

investeringen er in verschillende gebieden zijn gedaan en wat dit heeft opgeleverd. Het terrein waar

het zonnepark is gepland valt overigens buiten deze RodS-gebieden. 

                                                          
1 https://fairsolarnetwerk.nl/ 

2 https://www.zuid-holland.nl/publish/besluitenattachments/overdracht-en-realisatie-recreatiegebieden/evaluatierapport-

realisatie-recreatie-om-de-stad-in-zuid-holland.pdf 

https://fairsolarnetwerk.nl/
https://www.zuid-holland.nl/publish/besluitenattachments/overdracht-en-realisatie-recreatiegebieden/evaluatierapport-realisatie-recreatie-om-de-stad-in-zuid-holland.pdf
https://www.zuid-holland.nl/publish/besluitenattachments/overdracht-en-realisatie-recreatiegebieden/evaluatierapport-realisatie-recreatie-om-de-stad-in-zuid-holland.pdf
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8. Mochten er (in het verlengde van vraag 7) investeringen door de provincie Zuid-Holland zijn

gedaan, deelt u dan de mening dat deze investeringen (belastinggeld van onze burgers) op

losse schroeven komen te staan door plannen, zoals het voorgenomen zonnepark? Zo nee,

waarom niet? Graag een gemotiveerd antwoord.

Antwoord

De investeringen zijn in andere gebieden gedaan dan in het gebied waar het zonnepark is gepland.

Wij delen de mening dat deze investeringen op losse schroeven komen te staan daarom niet.  

9. Een provinciale woordvoerster liet in het artikel optekenen:

“In de energietransitie waar we als maatschappij voor staan, blijft het zoeken naar de balans in

de afweging van belangen: hoe krijgen we goede plannen op de juiste locaties.” 

Kunt u aangeven wanneer de Nederlandse en Zuid-Hollandse burgers “ja” of “nee” hebben

kunnen zeggen tegen de energietransitie, die op veel vlakken het leven voor veel van onze

inwoners op een ongewenste wijze gaat beïnvloeden? Graag een gemotiveerd antwoord.

Antwoord

Voor deze locatie is de gemeente Zoetermeer verantwoordelijk voor de besluitvorming en de

participatie. Als het gaat om het provinciale beleid ten aanzien van de energietransitie heeft de

afgelopen jaren met de regionale energiestrategieën en de module Energietransitie van het

Omgevingsbeleid een uitgebreid participatieproces plaatsgevonden. 

Den Haag, 20 juni 2023

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, voorzitter,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA drs. J. Smit


